
Zápisnica	zo	zasadnutia	výboru	Slovenskej	
angiologickej	spoločnosti	(S.A.S.)	

Dátum:	30.10.2020,	17.00	hod	

Miesto:	on-line	rokovanie	výboru	

Zúčastnení:		

Doc.	MUDr.	Juraj	Maďarič,	PhD.	–	prezident	SAS	

členovia	výboru:	MUDr.	Katarína	Dostálová,	PhD.	MPH,	MUDr.	Andrej	Džupina,	PhD.,	MBA.,	MUDr.	
Dáša	Kmecová,	PhD,	MUDr.	Miroslav	Širila,	MUDr.	Ľubomír	Špak,	MPH.,	Prof.	MUDr.Viera	Štvrtinová,	
CSc.,	MUDr.	Ivar	Vacula,	PhD.	

členovia	dozornej	rady:	MUDr.	Eva	Bojdová,	MUDr.	Viliam	Bugáň	

ospravedlnili	sa:	MUDr.	Štefan	Pataky	

Nezúčastnený:	MUDr.	Ewald	Ambrózy,	PhD.	

Zapisovateľ:	MUDr.	Ľ.Fľak,	PhD	

Program:	

Privítanie	účastníkov	prezidentom	S.A.S.,	predstavenie	programu	schôdze	výboru	a	následne	jeho	
schválenie.	

Body	programu:	1)	Otvorenie	

2) Doplnenie	členov	Dozornej	rady	SAS

3) Zhodnotenie	kongresu	SAS	2020	formou	webináru

4) Príprava	volieb	výboru	S.A.S	SLS

5) SAS	v	medzinárodných	štruktúrach

6) Rôzne



K	bodu	programu	č.2:	Doplnenie	člena	Dozornej	rady	(DR)	S.A.S.	po	zosnulom	predsedovi	DR	S.A.S.	
MUDr.	Augustínovi	Mistríkovi.	Podľa	výsledku	predchádzajúcich	volieb	výboru	a	 	DR	S.A.S.	boli	 ako	
náhradní	členovia	zvolení	Dr.	 I.	Kopalová	a	Dr.	V.	Bugáň	(obaja	mali	19	hlasov).	Obaja	boli	písomne	
oslovení,	Dr.	Kopalová	sa	kandidatúry	vzdala	a	Dr.	Bugáň	s	kandidatúrou	a	následným	členstvom	v	DR	
súhlasil.	Prezidentom	S.A.S.	privítaný	na	zasadnutí.	

Dr.	Bojdová,	bola	poverená	neskorším	skontaktovaním	členov	DR	(Dr.	Bugáň,	Dr.	Pataky),	aby	zvolili	
spomedzi	seba	predsedu	DR.		

K	bodu	programu	č.3:		Zhodnotenie	kongresu	SAS	2020	formou	webináru	

Celkovo	 bolo	 prezentovaných	 6	 blokov	 v	 dňoch	 17.-19.9.2020,	 následne	 bola	 nahratá	 ešte	 jedna	
prezentácia.	 „Live“	 prihlásených	 bolo	 90+103+45	 divákov	 v	 jednotlivé	 dni,	 dodatočne	 do	 termínu	
zasadnutia	 výboru	 prihlásených	 cez	 web	 stránku	 Tajpan	 ďalších	 27,	 16	 a	 18	 pre	 jednotlivé	 dni.	
Prezentácie	je	možné	ďalej	sledovať	cez	web.	Kvalita	blokov	i	sledovanosť	bola	hodnotená	pozitívne.	
Napriek	storno	poplatku	za	zrušenie	kongresu	na	Táloch,	bol	vykázaný			Agentúrou	výnos/zisk	3111,	03	
Eur.	 Doc.	 Maďarič	 poďakoval	 za	 kvalitnú	 organizáciu	 sekretárke	 SAS	 a	 poďakoval	 za	 participáciu	
všetkým	aktívnym	účastníkom	jednotlivých	blokov.	

K	bodu	programu	č.4:		Príprava	volieb	členov	výboru	dozornej	rady	S.A.S	SLS	

Doc.	 Maďarič	 oznámil	 potrebu	 organizácie	 volieb	 do	 výboru	 a	 dozornej	 rady	 (DR)	 S.A.S.	 Mali	 by	
prebiehať	 ako	 počas	 posledných	 volieb	 jednokolovým	 korešpondenčným	 spôsobom.	 V	 následnej	
diskusii	boli	prerokované	nasledovné	body:	podľa	stanov	SLS	má	právo	každý	člen	S.A.S.	kandidovať	do	
výboru	i	dozornej	rady	(DR).		Taktiež	každý	kandidát	musí	spĺňať	kritéria	uvedené	v	čl.	X.		Vnútorného	
poriadku	S.A.S.		V	prvom	kroku	bude	potrebné		mailom	zistiť,	kto	z	členov	S.A.S.,	ktorí	môžu	kandidovať	
nechce	byť	kandidátom	a	následne	sa	zostaví	kandidátna	 listina.	Z	členov,	ktorí	nebudú	kandidovať	
bude	s	ich	súhlasom	vymenovaná	3-členná	volebná	komisia,	ktorá	bude	uvedená	v	Pokynoch.		

- Sekretárka	S.A.S.	bola	poverená	rozoslaním	e-mailov	členom	S.A.S.,	ktorí	môžu	kandidovať	so
žiadosťou	aby	potvrdili/odmietli	 svoju	kandidatúru	a	uviedli,	 či	majú	 záujem	kandidovať	do
výboru,	alebo	do	DR	S.A.S.	Zároveň	bude	na	stránke	S.A.S.	zverejnená	informácia	o	plánovaní
volieb	a	o	 zisťovaní	 záujmu	o	kandidatúru,	 aby	 členovia	 S.A.S.,	 ktorí	 nedostanú	e-mail	mali
možnosť	požiadať	o	zaslanie	na	novú	(správnu)	adresu	či	o	opakované	zaslanie.

- Z	členov	S.A.S.,	ktorí	majú	záujem	kandidovať	a	spĺňajú	kritéria	sa	zostaví	kandidátka	osobitne
do	 výboru	 	 a	 osobitne	 do	 dozornej	 rady.	 Hlasovací	 lístok	 spolu	 s	 Pokynmi	 bude	 zaslaný
preukázaným	spôsobom	všetkým	členom	S.A.S.	–	oprávneným	voličom	v	decembri	2020	tak,
aby	v	januári	mohli	prebehnúť	voľby.

- Ak	 je	 zvolený	kandidát	aj	do	výboru	a	aj	do	dozornej	 rad	 (ide	o	prípad,	 kde	 členovia	môžu
navrhnúť	 vlastných	 kandidátov,	 alebo	 ak	 kandidáti	 nie	 sú	 uvedení	 v	 hlasovacom	 lístku,
prípadne	ich	je	menej	ako	je	stanovený	počet	členov	do	výboru	alebo	do	dozornej	rady)	,	tak
zvolený		kandidát	sa	musí	rozhodnúť,	v	ktorom	orgáne	bude	pracovať.

K	bodu	programu	č.5:		SAS	v	medzinárodných	štruktúrach	

Doc.	Maďarič	informoval,	že	SAS	je	v	súčasnosti	členom	ESVM,	CEVF,	VAS,	UEMS.	Čaká	sa	za	prijatie	za	
člena	UIP.		

Doc.	 Maďarič	 informoval	 o	 žiadosti	 ESVM	 o	 pridružené	 členstvo	 vo	 výbore	 UEMS	 Division	 of	
Angiology/Vascular	Medicine	bez	práva	hlasovať	s	cieľom	užšej	kooperácie	na	postgraduálnom	poli	v	
oblasti	vaskulárnej	medicíny	v	Európe.	O	tejto	žiadosti	sa	bude	rokovať	na	tele-meetingu	UEMS	A/VM	



Assembly	27.11.2020.	Za	SAS	bude	na	tomto	mítingu	prítomný	Dr.	Ambrózy.	Doc.Maďarič	prezentoval	
podporný	 list	 za	 SAS,	 adresovaný	 prezidentovi	 UEMS	 Division	 of	 A/VM	 prof.	 Wautrechtovi,	 ako	
podporu	prijatia	ESVM	do	rozšíreného	výboru	UEMS	a	prijatia	Memorandum	of	Understanding	medzi	
ESVM	 a	 UEMS.	 S	 uvedeným	 listom	 už	 vyjadril	 súhlas	 Dr.	 Ambrózy	 ako	 náš	 člen	 v	 UEMS.	 Podobný	
podporný	text	zaslali	aj	iné	národné	angiologické	spoločnosti.	Dr.	Ambrózy	by	po	súhlasnom	stanovisku	
výboru	SAS	hlasoval	za	akceptovanie	žiadosti	ESVM.		

Členovia	výboru	v	diskusii	podporili	tento	postup.	

Prebehlo	 hlasovanie	 členov	 výboru	 ohľadom	 takéhoto	 postupu	 SAS	 (podpora	 žiadosti	 ESVM	
o pridružené	členstvo	vo	výbore	UEMS	s	prijatí	Memorandum	of	Understanding	medzi	ESVM	a	UEMS)
a	 hlasovania	 nášho	 zástupcu	 v	 UEMS	 Division	 of	 Angiology/Vascular	 Medicine	 v	 prospech	 tohto	
postupu:	

- ZA:	8
- PROTI:0
- ZDRŽAL	SA:	0

Doc.	Maďarič	informoval	o	liste	-	výzve	od	nového	prezidenta	IUA	(P.L.Antignani),	či	SAS	by	sa	chcela	
stať	pridruženým	členom	IUA.	T.č.	SAS	SLS	nie	oficiálnym	členom	–	nebol	zaplatený	členský	poplatok.	
K	členstvu	v	IUA	prof.	Štvrtinová	informovala,	že	doteraz	boli	v	IUA	zástupcovia	za	národné	spoločnosti,	
vrátane	SAS.	Došlo	k	zmene	–	t.č.	sa	do	IUA	za	pridružených	členov	pripájajú	celé	národné	spoločnosti	
– po	zaplatení	poplatku	(250	EURO).	V	Európe	nie	sú	všetky	angiologické	spoločnosti	členom	IUA,	ale
napríklad	 ESVM	 je	 pridruženým	 členom	 IUA.	 Doc.	 Maďarič	 hodnotil	 IUA	 ako	 dôležitú	 inštitúciu,
spolupracujúcu	s	inými	medzinárodnými	spoločnosťami	z	oblasti	vaskulárnej	medicíny	(napr.	spoločné
kongresy)	a	bolo	by	dobré,	aby	SAS	bola	pridruženým	členom	IUA.	V	diskusii	členovia	výboru	podporili
členstvo	v	IUA.

Prebehlo	hlasovanie	členov	výboru	ohľadom	vstupu	SAS	do	IUA	za	pridruženého	člena:	

- ZA:	8
- PROTI:0
- ZDRŽAL	SA:	0

K	bodu	programu	č.6:	Rôzne	

A) Zhromaždenie	členov	organizačnej	zložky	SLS	(členov	SAS):

Doc.	Maďarič	 informoval	 o	 potrebe	 zorganizovať	 Zhromaždenie	 členov	 SAS	 (podľa	 pripravovaných	
stanov	SLS	potrebné,	aby	sa	konalo	minimálne	1	x	ročne),	ktoré	podľa	informácie	od	právničky	SLS	–	
JUDr.	 Mistríkovej	 môže	 byť	 aj	 on-line	 formou.	 Doc.Maďarič	 navrhol	 zorganizovanie	 Zhromaždenie	
členov	s	podporou	spoločnosti	Tajpan	pomocou	ZOOM	aplikácie	a	to	v	týždni	od	14.12.2020	(podľa	
vyjadrenia	členov	vhodný	termín	16.12.2020	o	15	hod.).	Členovia	SAS	by	boli	 informovaní	e-mailom	
a	informácia	by	bola	na	webe	SAS.	Program	zhromaždenia	by	bol	ako	zvyčajne.		

3.11.-4.11.2020:	dodatočná	diskusia	členov	výboru	k	 tomuto	bodu.	Po	oprave	pôvodnej	 informácie	
a	upresnení,	že	podľa	súčasne	stále	platných	stanov	SLS	je	potrebné	organizovať	Zhromaždenie	členov	
minimálne	 raz	 za	 štyri	 roky,	 zmenili	 hlasovaním	 per-rollam	 členovia	 výboru	 povodené	 rozhodnutie	
a	v	pomere	9:0	hlasovali	za	presunutie	Zhromaždenia	členov	na	najbližší	kongres	v	septembri	2021.		

B) Odovzdanie	ocenení	SAS	SLS:



Doc.Maďarič	informoval,	že	plánované	odovzdanie	ocenení	SAS,	ktoré	malo	byť	na	kongrese	SAS,	alebo	
na	osobnom	stretnutí	výboru	SAS	sa	nahradí	zaslaním	diplomu	a	sprievodného	listu	oceneným	členom	
SAS	 (MUDr.Kmec,	 MUDr.	 Rusnáková,	 MUDr.	 Litvínová).	 Na	 web	 stránke	 SAS	 bude	 informácia	
o ocenených	s	fotografiami	+	životopis	Dr.Kmeca.	Všetkým	členom	SAS	bude	zaslaný	informačný	email
o oceneniach	s	odkazom	na	web.

C) SAS	a	MZ	SR,	ÚDZS

-	 zoznam	 DRG	 +	 pripočítateľné	 položky	 ŠZM:	 Doc.	 Maďarič	 informoval,	 že	 pripomienky	 SAS	
vypracované	 Dr.Širilom	 (v	 spolupráci	 s	 ďalšími	 zástupcami	 intervenčných	 pracovísk	 na	 Slovensku)	
ohľadom	 pripočítateľných	 položiek	 intervenčných	 výkonov	 boli	 zo	 strany	 ÚDZS	 do	 značnej	 miery	
akceptované,	čím	sa	dosiahne,	aby	platby	za	výkony	lepšie	zohľadňovali	skutočné	náklady.	Vyslovené	
poďakovanie	Dr.Širilovi,	ktorý	navrhol,	aby	aspoň	2	členovia	výboru	SAS	boli	aktívne	zapojení	do	tejto	
dôležitej	 ale	 i	 náročnej	 práce	 (sledovanie	 nastavenia	 platieb,	 klasifikácie	 výkonov,	 prip.položiek	
a	podávanie	pripomienok	na	ÚDZS).	Dr.Špak	doplnil,	že	toto	je	možné	organizovať	cestou	pracovnej	
skupiny	intervenčnej	angiológie.	

-	štandardné	dg	a	th	postupy:	Doc.	Maďarič	informoval	o	postupe	prác	na	št.	dg	a	th	postupoch,	pričom	
najďalej	pri	príprave	je	Dr.	Džupina	s	témou	„Primárny	lymfedém“	a	Dr.	Špak	„Kritická	konč.	ischémia“.	
Doc.	Maďarič	apeloval	k	práci	i	na	ostatných	témach,	odpovede	na	pripomienky.	Dr.Džupina,	Dr.Špak	
a	 prof.	 Štvrtinová	 informovali	 o	 opakovaných	 pripomienkach	 zo	 strany	 posudzovateľov	 a	 potrebe	
opakovaných	úprav,	 čo	naťahuje	prípravu	a	odovzdanie.	Z	diskusie	vyplynulo,	 že	všetky	 témy	sú	už	
v	 nejakej	 fáze	 rozpracovania.	 Prof.	 Štvrtinová	 pripomenula,	 že	 existuje	 vypracovaný	metodický	 list	
k	 chronickému	 venóznemu	ochoreniu	 a	mohlo	 by	 sa	 len	 dopracovať.	Dr.	 Ambrózy	 by	mohol	 na	 to	
naviazať.	 Dr.Džupina	 informoval	 o	 liste	 od	 štátneho	 tajomníka	MZ	 SR	 o	 prioritných	 témach,	medzi	
ktorými	figurujú	i	povrchová	tromboflebitída,	chron.venózne	ochorenie	DK,	aneuryzmy	aorty.		

-	tvorba	nových	a	inovatívnych	postupov	pre	výkon	prevencie	a	ich	zavedenia	do	medicínskej	praxe:	
Dr.Vacula	informoval,	že	prebehla	telekonferencia	začiatkom	októbra	k	danej	tvorbe,	ale	nestihol	sa	
zúčastniť.	 Nemá	 bližšie	 údaje.	 Dr.Dostálová	 informovala,	 že	 konferencia	 prebehla	 a	 bola	 vydaná	
i	publikácia.	

D) Cenník	vnútropodnikových	administratívnych	výkonov	 (VPV)	SLS.	Výbor	sa	oboznámil	 s	 cenníkov
VPV	

Doc.	 Maďarič	 informoval	 o	 cenníku	 SLS	 za	 VPV	 a	 potrebe	 jednoteného	 postupu	 pri	 komunikácii	
s	partnermi	SAS	SLS	ako	aj	so	SLS	samotnou,	aby	nevznikali	nedorozumenia	pri	dodatočnom	navyšovaní	
príspevkov	firiem/partnerov/sponzorov	o	VPV	zo	strany	SLS.	Preto	doc.	Maďarič	po	vysvetlení	situácie	
požiadal	o	hlasovanie	členov	výboru:	a)	VPV	nad	rámec	ceny,	ktorú	si	organizačná	zložka	SLS	dohodne	
so	sponzorom	(SLS	navýši	už	dohovorenú	sumu	o	VPV),	alebo	b)	VPV	bude	už	súčasťou	dohodnutej	
sumy;	Doc.	Maďarič	odporučil,	aby	poplatok	pre	SLS	bol	už	súčasťou	dohodnutej	sumy	od	prispievateľa.	
S	 tým	 súhlasil	 aj	 Dr.	 Džupina,	 aby	 firmám	 neprišli	 iné	 faktúry	 ako	 boli	 dohodnuté	 sumy	 s	 SAS.	
Pripomienka	 viacerých	 členov	 k	 relatívne	 vysokej	 (neprimeranej)	 sume	 poplatkov.	 Prof.	 Štvrtinová	
upozornila	na	stúpajúcu	výšku	poplatku	každé	2-3	roky.	

Prebehlo	 hlasovanie	 členov	 výboru	 ohľadom	 formy	 fakturácie	 poplatku	 VPV	 SLS	 –	 dohodnutá	
alternatíva	b)	–	suma	od	sponzora	už	bude	obsahovať	poplatok	pre	SLS:	

- ZA:	7	
- PROTI:0	
- ZDRŽAL	SA:	1	



E) Informácia	o	vyjadrení	sa	SAS	k	rozčleneniu	úhradovej	skupiny	NOAK	na	jednotlivé	liečivá

Doc.	 Maďarič	 informoval	 o	 medzirezortnom	 pripomienkovom	 konaní	 –	 pripomienka	 zástupcov	 za	
kardiológiu,	neurológiu,	geriatriu,	angiológiu	v	zmysle	žiadosti	o	rozčlenenie	úhradovej	skupiny	NOAK	
na	 jednotlivé	 liečivá	 a	 to	 v	 súvislosti	 s	 ukončením	 patentovej	 ochrany	 rivaoroxabanu	 v	 SR	 a	 tým	
očakávanej	zmene	úhrad,	čo	by	mohlo	reálne	viesť	k	zhoršeniu	dostupnosti	ostatných	liečiv	zo	skupiny	
NOAK.		

F) Aktuality	na	web	stránke	SAS:

Doc.	Maďarič	informoval	o	uverejňovaní	aktualít	v	cievnej	medicíne	na	web	stránke	SAS.	Poďakovanie	
prispievateľom.	 Ide	 o	 prínos	 v	 odbornej	 rovine,	 komunikáciu	 s	 členmi,	 propagáciu,	 ale	 aj	 finančné	
príspevky	od	firiem	pre	SAS.	Povzbudil	členov	výboru	k	prispievaniu	do	aktualít.	Spolu	so	sekretárkou	
SAS	 a	 pokladníkom	 (Dr.	 Ambrózy)	 bude	 dopracovaný	 postup	 logistiky	 na	 vyplácanie	 odmien	 za	
príspevky,	ktoré	už	v	minulosti	výbor	SAS	schválil.	

G) Cenník	vzdelávacích	aktivít	SLK	a	SLS

Doc.	 Maďarič	 na	 základe	 požiadavky	 Dr.	 Ambrózyho	 na	 jednom	 z	 minulých	 zasadnutí	 informoval	
o novom	 cenníku	 (manipulačných	 poplatkov)	 SLK	 a	 SLS	 súvisiacich	 s	 prideľovaním	 kreditov	 za
vzdelávacie	aktivity	organizované	na	Slovensku	a	porovnal	ich	s	v	minulosti	platným	cenníkom.	Došlo
k	určitému	navýšeniu	jednotlivých	súm.	K	tomuto	bodu	nebol	žiadny	komentár.

H) Plánované	podujatia	s	účasťou	SAS	na	rok	2021

Doc.	Maďarič	prezentoval	kalendár	-	pre	SAS	najvýznamnejších	podujatí	z	oblasti	cievnej	medicíny	na	
rok	2021	(46.angio	dny	ČAS	Praha	25.-27.2.2021,	24.	slovenský	kongres	cievnej	chirurgie	8.-10.4.2021	
v	Jasnej,	XII.	Lymfologický	deň	SAS	14.5.2021,	ESVM	kongres	2.-4.9.2021	Londýn,	XXIX.	Kongres	SAS	
SLS	23.-25.9.2021	Tále,	XI.	Angiologický	deň	NUSCH	Bratislava	–	v.s.	november	2021).	Prof.	Štvrtinová	
oznámila,	že	v	budúcnosti	už	neplánuje	organizovať	Angiologický	deň	LF	UK	–	jednak	pre	organizované	
Angiologické	dni	NUSCH,	kde	je	t.č.	už	Klinika	angiológie	LF	UK,	ako	aj	pre	pracovnú	vyťaženosť.		

I) Informácia	od	Dr.	Dostálovej	ohľadom	aktívnej	účasti	zástupcov	SAS	na	kongresoch:

- 30.-31.8.2020	 –	Angio	 Lednice:	Prezentácia	Dr.Dostálová:	 Skríning	 PAO	 v	 primárnej	 prevencii,	 Dr.
Ambrózy	–	predsedal	sekcii	o	ateroskleróze.	Dobrý	ohlas.

- 	12.-14.9.2020	–	kongres	SVLS	v	Šamoríne:	Blok	„Periférne	artériové	ochorenie“	s	panelovou	diskusiou
s	účasťou	Dr.Dostálovej.	Na	kongrese	sa	zúčastnila	aj	prof.	Štvrtinová.

- 41.výročná	 konferencia	 SSVPL	 10/2020:	 Blok	 SAS:	 prezentácie	 Dr.Dostálová:	 LMWH	 v	 prevencii
a	 liečbe	 venózneho	 tromboembolizmu	 –	 kedy?	 komu?	 ako	 dlho?,	 prezentácia	 Dr.	 Pataky:
Rozhodovanie	o	forme	invazívnej	liečby	u	pacientov	s	chronickým	venóznym	ochorením,	prezentácia
Dr.	Kmecová:	Kompresívna	 terapia	v	 liečbe	chronickej	 venóznej	a	 lymfatickej	 insuficiencie.	 Zároveň
aktívna	účasť	v	sekcii	sestier.

J) Informácia	od	Dr.	Dostálovej	o	vydaní	publikácie	„Vyšetrovacie	metódy	vo	vaskulárnej	medicíne“	od
autorov	 Dr.	 Kučera,	 Doc.	 Čelovská,	 Prof.	 Štvrtinová.	 Publikácia	 bola	 prezentovaná	 na	 slávnostnom
otvorení	kongresu	SVLS,	kde	prebehol	aj	jej	krst.



Termín	ďalšej	schôdze	výboru	SAS	nebol	určený,	bude	určený	v	závislosti	od	termínu	volieb	do	výboru	
a	DR	S.A.S.	SLS.	

Doc.	MUDr.	Juraj	Maďarič,	PhD.,	MPH.	 							MUDr.	Ivar	Vacula,	PhD.	

												prezident	S.A.S.	SLS	 vedecký	sekretár	S.A.S.	SLS	

MUDr.	Andrej	Džupina,	PhD.,	MBA.	 											MUDr.	Eva	Bojdová	

							viceprezident	S.A.S.	SLS	 prezident	Dozornej	rady	S.A.S.	SLS	

V	Bratislave	30.10.2020		 Zapísal:	MUDr.	Ľubomír	Fľak,	PhD.	


